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1) Algemeen 

Na 2 voorgaande door corona gedicteerde jaren heeft in 2022 weer het reguliere fysieke 

overleg de overhand gekregen. Er hebben weer fysieke overleggen plaatsgevonden met de 

diverse instanties en projectleiders. 

2022 stond ook in het teken van het voldoen aan de UBO verklaringen voor zowel KvK als de 

bank(en). 

In 2022 heeft IVN Dintel-&Marklanden (Etten-Leur) zich aangesloten bij Natuurplein de 

Baronie. Pim van de Boor werd bestuurslid. 

Natuurplein de Baronie heeft zich in 2022 formeel aangesloten bij het Bijenlandschap. 

 

 

2) Doelstellingen voor 2022  

In 2021 zijn de beoogde doelen voor 2022 als volgt geformuleerd: 

- Vaststellen van een convenant met de gemeente over Beginspraak. 

- Een nota met uitgewerkte hoofdpunten als input voor de verkiezingsprogramma’s  2022 van 

de gemeenteraadpartijen verstrekken aan de diverse politieke partijen in de Baronie van 

Breda. 

- Activiteiten van een werkgroep communicatie om de verenigingsleden meer te betrekken. 

Deze zijn niet gehaald door gebrek aan initiatieven en ondersteuning. 

- Plannen van een activiteit in de 2e deel van 2022 i.p.v. een  ALV. Deze hebben ook geen 

invulling gekregen doordat er meer tijd dan verwacht is gaan zitten in de discussie over de 

invulling van werkzaamheden door de Werkgroep Leefomgeving. 

 

 

3) Bestuurlijke activiteiten 

 

a) Vergaderingen: 

i) Ledenvergadering: 

Op 20 juni 2022 heeft de 1e ALV fysiek plaatsgevonden, waarbij verantwoording is 

afgelegd over 2021 en waarin ingestemd is met aanvullingen op het Huishoudelijk 

Reglement aangaande instelling en aansturing van werkgroepen.  

Op 8 november een tweede ALV over de koers van Natuurplein voor de komende vijf 

jaar. 

ii) Bestuursvergaderingen: 

In 2022 heeft het bestuur 8 maal vergaderd in zowel de samenstelling voor heel de 

Baronie, alsmede voor alleen Breda.  

Op de volgende data is door het bestuur vergaderd: 20 jan, 3 mrt, 5 apr, 31 mei, 12 

juli, 14 sept, 01 nov en 21 dec. 

 

Voor gebied Baronie zijn onder meer de volgende onderwerpen de revue gepasseerd; 

- Toekomst lange termijn 

- Werkgroep Leefomgeving. Afspraken met de werkgroep 

- Geurgebiedsvisie ABC-gemeenten. Geurbelasting natuurgebieden zuid Baronie.  

- Monitoring en handhaving. 

- Acteren versus de Omgevingsdiensten, gezien de recente ervaringen.  

- Een gesprek met Provincie omtrent handelswijze Omgevingsdiensten. 

- Klachten over onjuiste/onvolledige rapporten ecologische bureaus.  

- Stikstofvisie Natuurplein i.r.t. Ulvenhoutsebos naar diverse overheidsinstanties 

- Brief over trage voortgang Markdal naar GS 

- Gesprekspunten met SBB 

- Kosten vergaderingen i.r.t. budget. 

- Nieuw bedrijventerrein Everdenberg -Oost Oosterhout aanpassing t.b.v. wezel en 

buizerd 

- Zonnepark A-59 

- Beroep Windmolen Hoge Zijpolder.  

- Natuurontwikkeling Noordrand-Midden.  
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Voor Breda zijn onder meer de volgende onderwerpen de revue gepasseerd: 

- Beginspraak. Onderwerpen en keuzes daarin. 

- Soorten Management Plan opstellen voor Breda, i.v.m. de benodigde renovaties 

i.h.k.v. de energietransitie. 

- Voortgang Green Quays. 

- Landgoederenzone Haagse Beemden omzetten naar natuur en aanleg ongewenste 

paden. 

- Structureel overleggen met ecologen van gemeente Breda 

- Terras bij woning langs de Mark, in de EVZ. 

- Natuurwaarde aantastingen bij nieuwe initiatieven, zoals Klokkenberg Veldschuur, 

Nieuwbouw Amphia Langendijk, herinrichting Galderse Meren, nieuwbouw 

Gageldonksestraat 20, Renovatieprojecten. 

- Bouwluststraatje 17 en gelijk handhaving op aanleg groen/natuur? 

- EVZ Mark voldoet niet aan de vereisten uit het document van de Provincie (Nat 

Kralensnoer). 

- Toekomst ‘Wortels’ in Markdal 

- Tijdelijke woningen Frankenthalerstraat. 

- Nieuwe busremise 

- Case van Oploo. Lage Aard 1A 

- Zienswijze tijdelijke natuur ’t Zoet 

- Tijdelijke woningen in Breda 

- zienwijze Koekelberg 

- Aanvraag inzet Luchtmeetstation 

 

b) Overleggen met: 

i) Wethouder Breda: 

Er is in oktober 2022 een overleg geweest met de huidige wethouder Peter Bakker. 

Gespreksonderwerpen waren: 

- Structurele voortzetting beginspraak. 

- EVZ Mark invulling. Ook in relatie tot het ontwerp Backer&Rueb terrein met 

  onderdoorgang en steiger in EVZ. 

- Ulvenhoutse bos behoud en inspanningen daarvoor. Deelnemer GGA. 

- Stad in het park is groen voor de mens of de broodnodige natuur voor de flora/fauna?  

- Hoe om te gaan met invasieve soorten (flora en fauna). 

- Beheer van de natuur in het vernieuwde Markdal. Heeft de gemeente hier een rol in? 

- Zonering Galderse Meren en initiatief van aanliggende agrariër (Moerstraat 2). 

- Nu al beginnen met inrichting groen/natuur voor ’t Zoet (landschappelijke afbakening 

  met aanwezige bedrijven complexen?? 

- Van Oploo Lage Aard 1A, i.h.k.v. volledig afdekken van volle grond met plastic. 

 

ii) Gemeentelijke vertegenwoordigers: 

Zie bijdrage over beginspraak. 

 

iii) Staatsbosbeheer: 

Door personeelswisselingen binnen SBB zijn geplande overleggen geschrapt. Door SBB 

is er een excursie voor het Ulvenhoutse bos georganiseerd, waarin de aanpak is 

verduidelijkt. Ook heeft SBB de gelegenheid geboden om met boswachters in gesprek 

te gaan op locatie over verschillende aspecten, zoals kap en aanpassing recreatief 

gebruik van hun gebieden.  

In 2022 heeft bestuurlijk overleg met SBB plaatsgevonden op 01 juni, met als 

onderwerpen: 

(1)   Recreatiedruk op natuur en instellen zonering 

(2)   Honden/loslopende honden en natuurgebieden 

(3)   Mountainbikers 

(4)   Bovenstaande punten ook i.r.t. handhaving 

(5)   Zomerkap 

(6)   Ulvenhoutse bos (stikstof, GGA, convenant) 

(7)   Bosaanplant in open landschap 
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(8)   Landschapsbeheertypen versus doelsoorten 

(9)   Rithmeester park II 

(10) Onderhoud Strijbeekse beek 

(11) Vernatting Rooskensdonk 

(12) Afsluiting Bouvignedreef 

  

iv) Waterschap: 

Er heeft in 2022 geen formeel overleg met het Waterschap plaatsgevonden. Maar er is 

wel met het Waterschap overlegt aangaande de diverse projecten (Weimeren, 

Kelsdonk, Zwermlaken, Strijpen, de Berk) binnen het overkoepelende project 

Noordrand Midden.  

 

v) Projectleider Gebieds Gerichte Aanpak (GGA) Ulvenhoutse bos: 

Op 01 dec heeft er een informeel gesprek plaatsgevonden met de projectleider GGA 

(van Stokkom) en vertegenwoordiger gemeente Breda over het traject aanpak 

herstel/redden van het Ulvenhoutse bos. We hebben aangedrongen op een brede 

aanpak en niet alleen focussen op agrarische sector, waarbij ook de verdeling van de 

winst op stikstof reductie door maatregelen voornamelijk ten goede moet komen aan 

de natuur en niet verdeeld volgens een vastgestelde verdeelsleutel, die uiteindelijk niet 

effect zal blijken te zijn voor het Ulvenhoutsebos.  

 

c) Initiatieven: 

Er is invulling gegeven aan de doelstelling om een nota voor de politieke partijen op te 

stellen. Dit is gebeurd in de vorm van een MANIFEST, dat zowel digitaal als in hard 

copy beschikbaar is gesteld. Het manifest zelf is opgesteld in 2021 t.b.v. de 

verkiezingsprogramma’s van de politieke partijen en verder uitgedragen in 2022. Dit 

manifest is breed uitgedragen binnen de gehele Baronie en ook besproken met 

politieke partijen in de diverse gemeentes, met als doel dat er delen overgenomen 

zouden worden in hun verkiezingsprogramma’s.  

De praktijk was echter weerbarstiger en er is weinig direct concreets van 

teruggevonden in de uiteindelijke verkiezingsfolders van de partijen. 

 

d) Juridische sporen: 

i) Formele verzoeken: 

(1) 09-03-2022. Brief aan GS Noord Brabant en Waterschap aangaande aanpak 

Markdal. 

(2) 18-03-2022. Verzoek aan ODBN/OMWB om een gesprek wegens moeizame 

correspondentie en inhoudelijke discussiepunten. 

(3) 13-07-2022. Verzoek aan de gemeente tot het plaatsen van diverse 

groenstructuren op de bomenkaart ter hoogte van Brouwersbos 21. 

(4) 19-09-2022. Verzoek aan Provincie om meer duidelijkheid aangaande afgiftes 

ontheffingen Wet natuurbescherming bij planning van windturbines. 

(5) 05-10-2022. Brief aan minister vd Wal, Provincie, gemeentes en Belgische 

autoriteiten aangaande stikstof depositie en overleven van Natura 2000 gebied 

Ulvenhoutse Bos. 

 

ii) Meldingen: 

(1) 03-03-2022. Melding van ontbreken van een deel van een faunapassage onder de 

Frisobrug in Breda 

(2) 14-06-2022. Bemerkingen voor de gemeenteraad Oosterhout aangaande af te 

geven Verklaring van geen bedenkingen (VVGB) zonnepark A-59 

 

iii) Wob verzoeken: 

(1) 22-01-2022  Verzoek om stukken aangaande bomenkap Wildertpad in Breda. 

(2) 25-01-2022  Opvraag update omtrent 11 Wob verzoeken aangaande activiteiten bij 

AZC Gilze-Rijen. 

(3) 25-02-2022  2x WOB verzoeken aangaande werkprotocollen voor AZC Gilze Rijen. 
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(4) 23-05-2022. WOB verzoek aangaande stikstof berekening nieuwbouw locatie 

Amphia Langendijk. 

 

iv) Zienswijzen: 

(1) 26-01-2022. Zienswijze ontwerpverordening geurhinder Baarle Nassau, Alphen 

Chaam en Gilze Rijen. 

(1) 15-03-2022. Zienswijze Koekelberg 8 t.a.v. de ontwerpbeschikking van de 

omgevingsvergunning Gebroeders Brouwers. 

(2) 29-03-2022. Zienswijze ontwerpbesluit zonnepark A-59 (Oosterhout). 

(3) 02-06-2022. Zienswijze geplande nieuwbouw Gageldonksestraat 20 te Breda. 

(4) 22-06-2022. Zienswijze op Ontwerpbestemmingsplan Boeimeer, Park Langendijk 

(5) 30-07-2022. Zienswijze ingediend op de omgevingsvergunningsaanvraag (Z2022-

004127) voor de kap van 2 bomen aan de Rietdijk/Asterdplas. 

 

ii) Handhavingsverzoeken: 

(1) 01-03-2022. Handhavingsverzoek aangaande gebruik springmiddelen bij AZC Gilze 

Rijen in relatie tot de aanwezige vleermuis verblijven. 

(2) 15-04-2022. Handhavingsverzoek aangaande bebouwing (veldschuur) in gebied 

met bestemming natuur op landgoed Klokkenberg. 

(3) 31-07-2022. Handhavingsverzoek aangaande niet nakomen opgelegde 

groen/natuur Bouwluststraatje 17. 

 

iii) Bezwaren 

(1) 01-03-2022. Bezwaarschrift tegen gemeente Breda wegens niet tijdig reageren op 

WOB verzoeken aangaande Galderse Meren en EVZ Mark, ondanks eerder 

verstuurde in gebrekestellingen. 

(1) 25-03-2022. Bezwaarschrift tegen Ontwerp Omgevingsvergunning met afwijking, 

locatie Cimburgalaan 120. 

(2) 17-06-2022. Bezwaarschrift afgegeven omgevingsvergunning renovatie Wisselaar, 

sectie G, nummer 7853, wegens ontbreken van een ontheffing Wnb. 

(3) 13-07-2022. Bezwaar tegen afgifte watervergunning van waterschap Brabantse 

Delta voor waterhuishoudkundige werkzaamheden ter hoogte van Cimburgalaan 

120 te Breda (lees aanleggen terras in EVZ). 

 

vi) In gebrekestellingen 

(1) 16-02-2022. In gebrekestelling bezwaarschrift aanleg bedrijventerrein 

Everdenberg-Oost 

(2) 12-03-2022. In gebrekestelling wegens niet tijdig afkomen met de informatie uit de 

Wob verzoeken aangaande AZC Gilze-Rijen. 

 

vii) Beroepen: 

(1) 26-08-2022. Aanvulling op beroep tegen omgevingsvergunning windmolen Hoge 

Zijpolder (Etten-Leur), n.a.v. verweerschrift gemeente. 

 

 

4) Koers Natuurplein 

Op de ALV is een begin gemaakt  met de discussie over de koers van Natuurplein voor de 

komende jaren. Dat heeft geleid tot een korte discussie nota over deze koers en een 

bespreking op de ALV van 8 november. 

De uitgangspunten van de koers zijn akkoord bevonden, maar er is verschil van mening over 

de vorm en werkzaamheden van werkgroepen.  

Naar de menig van de meerderheid van het bestuur is een andere aanpak nodig. De 

meerderheid van de leden onderschrijft dit. Dit onderdeel krijgt in 2023 een vervolg. 

 

5) Beginspraak. 

In dit verslag zijn de activiteiten in 2022 van Joost Barendrecht als coördinator beginspraak en 

coördinatie van de inzet van Natuurplein de Baronie voor het project Green Quays weergegeven.  
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Per onderwerp is kort aangegeven wat de activiteiten waren en wat hiervan het (voorlopig) 

resultaat is. 

 . De ambitie van de gemeente Breda om een impuls te geven aan het bouwen van 

woningen was ook in 2022 goed merkbaar. Bij veel woningbouwprojecten zijn we in 

een vroeg stadium van de planvorming betrokken. Dit is regelmatig op initiatief van 

de coördinator beginspraak, maar steeds vaker worden we door gemeente of 

ontwikkelaars zelf benaderd en geraadpleegd. De volgende activiteiten zijn bij de 

plannen voor woningbouw in het kader van beginspraak uitgevoerd: 

i. Deelname in de klankbordgroep voor begeleiding naar stedenbouwkundig 

plan Woonakker. Een drietal bijeenkomsten is bijgewoond, waarbij verder 

input is gegeven over de maatregelen ter bescherming van leefgebied van de 

Steenuil en borgen overige natuurwaarden in het plan. Een advies voor 

natuur-inclusieve inrichting van Woonakker is opgesteld en ingediend. 

Daarnaast is een separaat overleg van betrokkenen van Natuurplein de 

Baronie met gemeente georganiseerd waarbij beeldkwaliteitsplan en 

inrichting Uilenzone is besproken. 

ii. Overleg met initiatiefnemer over plan voor tijdelijke woningen aan de 

Frankenthalerstraat. Resultaten quick-scan flora en fauna besproken en 

consequenties voor het ontwerp doorgenomen. In augustus heeft een 

vervolgoverleg plaatsgevonden, waarbij we door de initiatiefnemer zijn 

bijgepraat. Aanvullend onderzoek naar marterachtigen en vleermuizen loopt 

nog en nadere info hierover volt nog.  

iii. Overleg met gemeente over plan voor realiseren 500 tijdelijke woningen. Op 

de locaties Bredestraat en Donkerstraat is sprake van natuurwaarden, waar 

rekening mee moet worden gehouden. Met gemeente is besproken om een 

vervolg gesprek te hebben als de quick-scans flora en fauna zijn uitgevoerd 

en op basis hiervan een advies is uitgebracht hoe met de resultaten hiervan 

om te gaan. 

iv. Aantal overleggen met gemeente en ontwikkelaar over behoud van 

struwelen langs Park Langendijk. Het resultaat is dat door een gefaseerde 

inrichting struwelen langer of geheel behouden kunnen blijven en daarmee 

hun functie (voor o.a. huismus en in struwelen broedende vogels) kunnen 

behouden in de overgangsfase naar de definitieve inrichting. (geen onnodige 

kaalslag en daarna opnieuw aanplanten). Tevens is met ecologisch adviseur 

van de ontwikkelaar besproken dat de mitigerende maatregelen voor 

huismussen niet werkten en is afgestemd hoe dit wel effectief te maken. 

Daarnaast is input gegeven voor de zienswijze op het ontwerp 

bestemmingsplan. 

v. In april is een overleg gevoerd bij Schonck, Schul en compagnie over de 

invulling van de boskamers bij de Klokkenberg. In een reactie is aangegeven 

dat meer begroeiing met struwelen tussen de appartementen het plan zou 

verbeteren. Later is op verzoek van de gemeente het plan aangepast. Door 

verder van de bosstrook aan de westzijde te blijven kunnen bomen aldaar 

zich beter ontwikkelen, hetgeen vanuit Natuurplein wordt onderschreven. 
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a. Overige bestemmingsplanwijzigingen:  

i. Zienswijze ontwerp bestemmingsplan buitengebied NO Breda ingediend. 

Circa de helft van de punten, die in vooroverleg zijn besproken zijn door 

gemeente overgenomen. Van de overige punten is aan het bestuur 

geadviseerd welke punten nog relevant zijn om in de zienswijze mee te 

nemen.  

ii. Vooroverleg ontwerp bestemmingsplan Mastdreef 3: betreft uitbreiding stal 

Sintels aan de Rijsbergseweg op het perceel van een voormalige 

varkenshouderij. Overleg met gemeente en initiatiefnemer over de plannen, 

naar aanleiding daarvan is de landschappelijke inpassing robuuster gemaakt.  

iii. Reactie in kader van vooroverleg wijzigingsplan Overaseweg 186. Gewezen is 

op het feit dat er nog geen flora en fauna onderzoek is verricht.  

iv. Vooroverleg wijzigingsplan Rithsestraat 310. Ter plekke is overleg met 

gemeente en initiatiefnemers gevoerd, waarbij onze wensen ten aanzien van 

verbetering landschappelijke inpassing zijn besproken en onze punten zijn in 

een reactie in het kader van het vooroverleg ingebracht. 

v. Reactie in het kader van het vooroverleg wijzigingsplan Rietdijk 3A, waarbij 

geen opmerkingen zijn, maar wel is gevraagd geïnformeerd te worden over 

uitvoering vervangende roestplek voor de kerkuil. 

vi. Reactie naar initiatiefnemer plan Brouwersbos Prinsenbeek, waarbij is 

gewezen op de noodzaak om tijdig een flora en fauna onderzoek uit te 

voeren. 

vii. Overleg met de projectontwikkelaar over de locatie Bread (voormalige 

locatie van Bakkersland/ Borgesius aan de Ettensebaan in de wijk Tuinzigt). 

De quick-scan is besproken en aanvullend ecologisch onderzoek vindt nog 

plaats en wordt als dit is afgerond naar ons verzonden. 

viii. Vooroverleg bestemmingsplan ten behoeve van uitbreiding parkeerplaats 

Liesbos en P-plaats ten behoeve van Heerenboeren: ingebracht zijn wat extra 

aandachtspunten voor de landschappelijke inpassing om de patrijzen, die in 

de omgeving zitten te beschermen. 

ix. Afronding Vooroverleg over bestemmingsplan Rithsestraat 174, verplaatsing 

van een strook met bestemming natuur, zodat er een robuustere eenheid 

ontstaat. 

x. Lage Aard 1A: locatiebezoek en gesprek met ondernemer (van Oploo) op 5 

september. Geconstateerd is dat een deel van de landschappelijke inpassing 

nog niet gerealiseerd is. De ondernemer heeft toegezegd dit in het najaar te 

zullen doen. Langs een deel van de percelen zijn bloemenstroken aangelegd 

waarmee volgens de ondernemer het gebruik van bestrijdingsmiddelen 

tegen bladluis wordt gehalveerd. Hij is van plan dit op meer stroken langs zijn 

percelen te realiseren. Verder heeft de ondernemer het systeem voor 

wateropvang en zijn plannen voor verdere uitbreiding op het grondgebied 

van gemeente Gilze en Rijen toegelicht. Hiervoor wordt  een initiatief voor 

wijziging bestemmingsplan ingediend bij gemeente Gilze en Rijen. 

xi. Reactie in kader van vooroverleg bij wijzigingsplan Tilburgsebaan 4. 



Jaarverslag Natuurplein de Baronie over 2022 

7 
 

xii. Vooroverleg wijzigingsplan Moerstraat 2. Met gemeente en initiatiefnemer is 

overleg geweest over de voorgenomen landschappelijke inpassing, die naar 

het idee van Natuurplein niet een versterking is voor de natuurwaarden 

aldaar. Verzocht is om de voorgenomen landschappelijke inpassing te 

verplaatsen naar de oostzijde van de Galderse meren, dat grenst aan het 

perceel van de initiatiefnemer. Daarmee zou de natuurstrook langs de 

Galderse meren versterkt worden, zoals conform de visie voor de Galderse 

meren gewenst is. Vooralsnog heeft de initiatiefnemer nog niet positief op 

dit verzoek gereageerd. 

xiii. Reactie in kader van vooroverleg bij wijzigingsplan Brielsedreef 39. 

  

b. Beginspraak bij visies:  

i. Deelname in werkgroep, die visie voor Galderse meren ontwikkeld (3 

overleggen). Er is input gegeven voor het op te stellen gebiedsprofiel. Ingezet 

is op een duidelijke zonering van het gebied. Dit houdt in dat aan noord- en 

oostzijde de natuur versterkt wordt met beperkte toegankelijkheid en aan de 

west- en zuidzijde primair recreatie. Dit is als basis uitgangspunt in de visie 

(gebiedsprofiel), die aan de Raad is voorgelegd meegenomen.  

ii. Met bureau Stroom is een gesprek gevoerd, waarbij input is gegeven voor de 

ontwikkelingsvisie voor ’t Zoet. Tevens is een actieve bijdrage geleverd op de  

stakeholdersbijeenkomst voor ’t Zoet op 23 november en is een idee 

ingediend voor tijdelijke natuur op ’t Zoet voor de periode tot aan de 

definitieve inrichting.  

iii. Oriënterend gesprek met nieuwe projectleider gebiedsvisie Breda Zuidwest. 

Hierin onze input meegegeven over niet verder naar het zuiden uitbreiden 

Ritmeesterpark 2. Alternatief voorgesteld door meer uitgeefbaar 

bedrijventerrein langs zuidelijke Rondweg te realiseren rekening houdend 

met de ecologische verbindingszone langs de Turfvaart aldaar.  Verder heeft 

afstemming met  Staatsbosbeheer en vertegenwoordigers eigenaren van de 

Prinsenhoef over ontwikkeling bedrijventerrein Rithmeesterpark 2  

plaatsgevonden. 

iv. Reactie op concept rapportage visie EVZ Mark en Aa of Weerijs binnen de 

stadsgrenzen vanuit Natuurplein de Baronie gebundeld en overleg hierover 

met gemeente gevoerd. 

v. Input is gegeven voor aandachtspunten uit het VAB-beleid in het kader van 

de ontwikkeling van een breed perspectief voor het buitengebied door de 

gemeente Breda. 

vi. Gemeente is traject “handelingsperspectief buitengebied” gestart, dat moet 

resulteren in duidelijk beleid (toetsingskader) hoe om te gaan met de vele 

ontwikkelingen in het buitengebied van Breda. Input over de visie van 

Natuurplein de Baronie op dit onderwerp is gegeven bij een startoverleg op 

6 oktober. Vervolgens is bij de brede bijeenkomst op 21 november een korte 

toelichting gegeven op de visie van Natuurplein en is deelgenomen aan de 

werksessies. 
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vii. Gesprek over Visie Varen in Breda en reactie op het concept gegeven 

voordat deze aan B&W is voorgelegd. Tevens is in een overleg met de 

gemeente een terugkoppeling gegeven op de evaluatie van de enquête  

druktebeleving op het water. 

 

c.  Herinrichtingsplannen:  

i. Positieve beoordeling plan herinrichting Willem Alexanderplein in 

Teteringen. Dit plan is met veel betrokkenheid van de bewoners tot stand 

gekomen met als resultaat een aanzienlijke vergroening van het plein en 

keuze voor veel inheems soorten. 

ii. Overleg met gemeente over plan herinrichting Park Wolfslaar en 

gezamenlijke reactie op het plan vanuit Natuurplein de Baronie opgesteld. 

   

d. Afstemming met wooncorporaties: 

i. Voortgangs overleg over natuurinclusief bouwen en omgang met 

beschermde soorten bij renovaties met Laurentius op 10 januari . Hierbij is 

door Laurentius (en ook de andere corporaties onderschrijven dit) de 

noodzaak naar voren gebracht om te komen tot een Soorten Management 

Plan voor Breda. Het initiatief hiervoor zal door de gemeente moeten 

worden genomen en door Natuurplein de Baronie is ook in daaropvolgende 

overleggen met wethouder Tim van het Hof hierop aangedrongen met het 

aanbod om hieraan mee te werken. Tot op heden is hier nog geen opvolging 

aan gegeven. 

ii. Op 6 juli is overleg met Laurentius gevoerd over de renovatie in de wijk 

Wisselaar. De mitigerende maatregelen voor beschermde flora en fauna zijn 

besproken en geconstateerd is dat er door Laurentius hierin zorgvuldig 

gewerkt wordt. Op basis hiervan is een ingediend bezwaar tegen de 

omgevingsvergunning ingetrokken. 

 

e. Overig: 

i. Overleg met Antea (adviseur gemeente) om input te geven voor het traject 

voor aanpassing van het bomenbeleid en kapverordening. Hiervoor is input 

verzameld van een aantal betrokkenen vanuit de achterban van Natuurplein 

de Baronie, die zich inzetten voor behoud van waardevolle bomen. 

ii. Vergunningaanvraag huisvesting seizoenarbeiders aan Bouwluststraatje. 

Gemeente is erop gewezen dat in de aanvraag de bouw van voorzieningen 

betreft midden in een gebied dat ter compensatie van leefgebied van 

Steenuil is aangelegd. Gemeente heeft  aan vergunningaanvrager verzocht 

eerst een ecologisch onderzoek te laten uitvoeren en later is de vergunning 

aanvraag ingetrokken. 

iii. Vooroverleg bij aanvraag Omgevingsvergunning Rijsbergseweg 590. Het 

betreft de aanvraag voor organisatie van een aantal evenementen per jaar 

op en rond de terreinen van stal Sintels. Ter plekke is overleg gevoerd met de 

initiatiefnemer en is de impact op de omliggende natuur besproken, die 

minimaal bleek te zijn. Verzocht is om de evenementen buiten het terrein 
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van stal Sintels buiten het broedseizoen te organiseren en hier wordt 

opvolging aan gegeven. 

iv. Beginspraak over plan voor aanleg fietsbrug in verlengde van 

Hooglaarsestraat in Prinsenbeek. 

v. Meegelopen bij broedvogelinventarisatie voor Duikbootfestival in augustus 

aan de Asterdplas en evaluatie van het festival. Voor het festival zijn 2 

bomen illegaal (voor het verlenen van de kapvergunning) gekapt. Ter 

compensatie zijn uiteindelijk 8 bomen terug geplaatst op plekken, die in 

overleg met o.a. Natuurplein de Baronie zijn vastgesteld. 

vi. Interview voor item over Ulvenhoutsebos voor programma Vroege Vogels 

Radio gegeven samen met Joop van Riet. Op 1 december samen met bestuur 

gesprek met Hein van Stokkum (projectleider) en John Bakker (gemeente 

Breda) over GGA Ulvenhoutsebos gevoerd. 

vii. Met Schonck, Schul en compagnie (ontwikkelaar van de Klokkenberg) is in 

2021 een aantal keren contact geweest over het (achterblijven van) beheer 

van het natuurterrein langs de Mark. Uiteindelijk is een beheerplan 

opgesteld en daarop is in januari 2022 een reactie gegeven. Daarbij is een 

voorstel gedaan om monitoring te doen vanuit Natuurplein. Hier is verder 

nog geen invulling aan gegeven. Naar aanleiding van het handhavingsverzoek 

van Natuurplein de Baronie op het stoppen van werkzaamheden voor 

verbouw van de veldschuur is ter plekke een overleg gevoerd over wat er 

mogelijk zou kunnen met behoud van natuurwaarden. Omdat de gemeente 

geen bewijs kon vinden dat er ooit een vergunning voor de veldschuur is 

afgegeven is later een gebod tot sloop van de veldschuur aan Schonck, Schul 

en compagnie opgelegd. 

viii. Overleg met gemeente over behoud natuurwaarden bij herinrichting 

speelplek in parkje bij Branderij in Teteringen. Het plan is voor de uitvoering 

nog een keer besproken met gemeente. 

ix. Inrichting en beheerplan Landgoederenzone Haagse Beemden: input is 

gegeven op voorontwerp, waarbij vooral is ingezet om de landgoederenzone 

aan de randen beleefbaar te maken voor omwonenden en in het centrum 

een rustgebied te houden voor reeën en ander fauna en dus geen 

wandelpaden dwars door het gebied te realiseren. 

x. Overleg met Staatsbosbeheer over parkeerbeleid bij Mastbos en 

noodzakelijke bomenkap hiervoor bij Restaurant de Boswachter. 

 

f. Natuurplein de Baronie is partner in het Green Quays project van de gemeente Breda 

betreffende het doortrekken en vergroenen van de Nieuwe Mark. Het project heeft een 

looptijd van vier jaar, van eind 2019 tot eind 2023. De projectleider voor de inbreng van 

Natuurplein is Joost Barendrecht. In juni 2022 is gestart met de uitvoering van de eerste fase 

van de realisatie van de Nieuwe Mark. Op 11 juni is daarvoor een inloopbijeenkomst 

georganiseerd bij De Avenue aan de Waterstraat, waarbij omwonenden en belangstellenden 

alle informatie over het project konden krijgen. Volgens planning is fase 1 in juli 2023 gereed. 

Bij de start van de uitvoeringsfase is een bijeenkomst georganiseerd met de aannemer, 

waarbij de randvoorwaarden vanuit de ecologie voor het project zijn toegelicht en er ruimte 
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was voor vragen van de aannemer. Deze kennisoverdracht is belangrijk om de aannemer 

bewust te maken van de achtergronden van het project, zodat dit in de uitvoering wordt 

meegenomen. Bijvoorbeeld de kademuren en bodem van de rivier dienen niet glad afgewerkt 

te worden, maar juist zo ruw mogelijk om vestiging van planten mogelijk te maken.  

In 2022 is een vervolg gegeven aan de monitoring van de doelsoorten, die door realisatie van 

de Nieuwe Mark gestimuleerd worden zich in het projectgebied te vestigen. De volgende 

soortgroepen worden voor de monitoring gevolgd:  

• Flora met nadruk op muurplanten, stadsplanten en oeverplanten 

• Insecten: bijen, wespen, vlinders en libellen 

• Vissen 

• Vogels  

Voor vleermuizen is in augustus 2022 een training verzorgd voor belangstellenden door Ed 

Michels en in 2023 zal de monitoring van vleermuizen eveneens worden opgestart.  

De monitoring van flora wordt uitgevoerd door leden van de plantenwerkgroep van KNNV 

Breda e.o onder begeleiding van Floron. De monitoring van insecten wordt uitgevoerd door 

de insectenwerkgroep van IVN Mark & Donge. De monitoring van vissen wordt uitgevoerd 

door te werven vrijwilligers onder leiding van Ravon. De monitoring van vogels wordt 

uitgevoerd door leden van de West Brabantse Vogelwerkgroep. De monitoring van 

vleermuizen zal vanaf 2023 worden uitgevoerd door de daarvoor opgeleide vrijwilligers. Ten 

behoeve hiervan zijn in 2022 2 bat detectors aangeschaft.    

De communicatie over het project Green Quays vanuit Natuurplein de Baronie wordt door 

Stefanie Vermeulen verzorgd.  In 2022 is een kansenkaart gemaakt voor de naastliggende 

wijk Fellenoord op basis van de wijksafari en participatie bijeenkomst, die in 2021 waren 

georganiseerd. Deze is als bijlage 1 toegevoegd. Tevens is een gidsje met stappenplan voor 

natuurinclusieve en participatieve stadsontwikkeling opgesteld. Hiermee wordt de ervaring, 

die bij het Green Quays project is opgedaan om tot een natuurinclusief en door de omgeving 

gedragen ontwerp te komen uitgedragen. Het gidsje is als bijlage 2 toegevoegd.   

Daarnaast zijn interviews afgenomen met een aantal deskundigen, die bij het project 

betrokken zijn en deze zijn op de website van Green Quays gepubliceerd. Ook is een tweetal 

artikelen geschreven. Een algemeen artikel dat is gepubliceerd in Breda Vandaag bij de start 

van de uitvoering en een artikel over de monitoring gebaseerd op een interview met Aad van 

Diemen, dat op 15 juli in Breda Vandaag is gepubliceerd.  

In 2022 zijn ook weer een aantal excursies georganiseerd in en rondom het plangebied met 

als doel omwonenden en andere geïnteresseerden te betrekken en interesse te wekken voor 

eventuele deelname aan monitoring. De excursies zijn verzorgd door leden van IVN Mark & 

Donge en KNNV, die bij de monitoring zijn betrokken en RAVON en Floron. Op 6 juli is een 

insecten excursie georganiseerd met ca 20 deelnemers. Op 16 juli is een stadsplanten 

excursie georganiseerd met eveneens ca 20 deelnemers. Op 21 september is een nachtsafari 

georganiseerd waarin deelnemers (totaal 30) in verdeeld in groepjes met een zaklamp op 

zoek gingen naar vissen, met een batdetector op jacht naar vleermuizen of nachtvlinders 

konden ontdekken.  

https://www.greenquays.nl/partners
https://www.bredavandaag.nl/nieuws/algemeen/366560/zo-gaat-breda-bij-de-nieuwe-mark-natuurinclusief-bouwen
https://www.bredavandaag.nl/nieuws/algemeen/367025/de-metselbij-en-parelmoervlinder-vliegen-weer-door-breda-maar-d
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5) Financiële verantwoording. 

 
 

Balans Natuurplein de Baronie 2022 

Beginsaldo: 01-01-2022: 89.319,31 Eindsaldo : 31-12-2022: 77.737,60 

Verschil: 11.581,71 

Uitgaven: 

Uitgaven Nieuwe Mark(Green Quays): 16.613,08 

Uitgaven Beginspraak sec : 22.941,60 (nog  zonder kosten/reserve)  

Overige uitgaven : 1.026,69  

Totaal uitgaven : 40.581,37 

Inkomsten:  

Beginspraak : 27.499,66  

Contributies : 1.500,00  

Totaal inkomsten : 28.999,66 

Verschil: 11.581,77 

 

De overige uitgaven/gemaakte kosten van 1.026,69 zijn: 

- Website : 132,74 

- Vergader: 674,10 

- Bankkosten: 197,35 

- Boek wethouder: 22,50 

Totaal: 1.026,69 

 

Van de 77.737,60 euro is: 
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- 64.645,39 euro budget Nieuwe Mark 

- 12.846,21 euro budget Beginspraak (inclusief 1150,00 euro kosten en reserveringen) 

- 246,00 euro natuurcompensatie Gemeente 

 

6) Werkgroep Leefomgeving 

De werkgroep Leefomgeving heeft zich in 2022 voornamelijk beziggehouden met de stikstof en 

fijnstof problematiek in de regio en de gevolgen daarvan op het Ulvenhoutsebos en de 

leefomgeving. Er heeft geen verzoek vanuit het bestuur Natuurplein de Baronie voor deze 

activiteiten aan ten grondslag gelegen. 

De overige activiteiten die zijn ontplooid waren of een activiteit van een individueel lid van de 

werkgroep of een parallel optrekken met reeds door het bestuur in werking gezette activiteiten, 

zonder daarbij expliciet om steun vanuit de werkgroep te hebben gevraagd. 

Wel heeft de discussie omtrent de werkgroep Leefomgeving veel vergadertijd van het bestuur 

gekost, zonder direct merkbaar resultaat. 


